
 Sida 1(31) 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-10-25 

Tid:   Onsdagen den 25 oktober 2023, klockan 08:30 – 15:00 

Paus klockan 10:00-10:20, 11:50-13:00 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna 

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Gunnar Nilsson tjänstgör för Helen Eriksson 

 (S) Pauli Kuitunen 

 (S) Anita Lomander 

 (S) Efkan Üstündag 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Stefan Brunander 

 (V) Arthur Thiry 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Tomas Johansson 

 (M) Anders Lilliestam 

 (SD) Glenn Glansin 

 (SD) Bo Kindström 

 (SD) Peter Flink tjänstgör för Mikael Ljunggren 

 (KD) Lars-Inge Andersson 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Agnetha Rodén 

(S) Gunnar Nilsson 

(MP) Lars-Olof Sandberg 

(L) Niclas Svedberg 

(C) Anders Andersson 

(C) Jessica Carlund 

(V) Karin Jageby 

(M) Pär-Erik Johansson 

(M) Rolf Skarin 

(SD) Sara Lindwall, §§ 162–177, klockan 08:40-15:00 

(SD) Lennart Svensson, §§ 162–172, klockan 08:30-11:50 
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 Tjänstepersoner 

 Sara Klaesson  Kommunsekreterare  

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör §§ 161–162, 

173–177 

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör  

§§ 163–177 

 Johans Bank Skoglund Tillförordnad 

enhetschef för 

enheten för skydd- 

och säkerhet  

§§ 161–162 

 Anders Olsson Planeringsledare §§ 161–162 

 Matilda Rosén  Utredare  §§ 161–162 

 Roger Johansson Planeringssamordnare §§ 161–162 

 Helen Rosenberg  Kommunikationschef §§ 161–162 

 Malin Bexell Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen  

§§ 163–166, 

173 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§§ 162–164 

 Oscar Brorsson Exploateringsingenjör § 163 

 Monica Bergsten Miljöstrateg § 164 

 Elin Berg Enhetschef 

samhällsutvecklings-

enheten 

§ 165 

 Helena Blomqvist  1:e kommunjurist  §§ 165–167 

 Viktor Larsson Projektledare § 166 

 Andreas Lybacken  Verksamhetschef 

kultur- och 

fritidsförvaltningen  

§ 168 

 Rasmus Torngard Förvaltningschef 

kultur- och 

fritidsförvaltningen  

§ 168 

 Tomas Persson Ekonom  §§ 169–171 

 Lena Arvidsson Redovisningschef  §§ 169–171 

 Marita Haglund Verksamhetscontroller §§ 172–173 

 Malin Johnsson Ekonom  §§ 173–174 

 Stefan Gabrielsson Projektledare § 174 
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Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-11-02, klockan 08:30 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 161–177 

Sara Klaesson 

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 

 

  



Sida 4(31) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-10-25 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-10-25, § 165 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-10-25 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-11-16 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-10-25, §§ 161–164, 166–177 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-11-02 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-11-24 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Innehållsförteckning   

Förändring av ärendelistan § 161 

Information om utbildningstillfälle för kommunstyrelsen § 162 

Markanvisningsavtal Aratorp 5:20 § 163 

Svar på motion kartläggning och återskapande av våtmarker § 164 

Tecknande av medfinansieringsavtal § 165 

Status för ärende avseende sjöledning i Lygnern § 166 

Yttrande över förslag till reviderad förbundsordning för 

Sjuhärads samordningsförbund 

§ 167 

Återrapportering av uppdraget att ha dialog med Marbo 

Basket samt utreda möjlighet till att nya hallen i Skene blir 

föreningens hemmaarena 

§ 168 

Revidering av Finansiella riktlinjer § 169 

Revidering av Finanspolicy § 170 

Upplåning inom Marks kommunkoncern § 171 

Planeringsförutsättningar för Budget 2025–2028 § 172 

Nämndplan 2023–2024 Kommunstyrelsen § 173 

Månadsrapport till kommunstyrelsen § 174 

Kommundirektören informerar § 175 

Redovisning av delegationsbeslut § 176 

Redovisning av meddelanden § 177 
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§ 161/2023    

Förändring av ärendelistan 

Arbetsutskottets beslut  

Ärendelistan fastställs med följande ändring: 

Ärendet Ökad ramtilldelning 2024 till kultur- och fritidsnämnden utgår.  

Beslutsgång  

Ordföranden föreslår följande: 

Ärendet Ökad ramtilldelning 2024 till kultur- och fritidsnämnden utgår.  

Förslaget antas.   

_______________  
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§ 162/2023   Dnr: KS 2022–549 

Information om utbildningstillfälle för kommunstyrelsen 

Dagens sammanträde 

Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare deltar i övningstillfälle i krisberedskap. 

_______________ 
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§ 163/2023   Dnr: KS 2022–553 

Markanvisningsavtal Aratorp 5:20 

Kommunstyrelsens beslut 

Markanvisningsavtal avseende Aratorp 5:20 med TPJ Projekt 1 AB godkänns och 

tecknas enligt upprättat förslag. 

Ärendet 

Markanvisningsavtalet syftar att ge exploatören ensamrätt att, under en begränsad 

tid, förhandla med kommunen om förvärv av del av den kommunägda fastigheten 

Mark Aratorp 5:20. 

Området omfattar cirka 2 ha mark. 

Syftet med kommande exploatering är att möjliggöra byggnation av 

hyreslägenheter och bostadsrätter samt bostad med särskild service. 

Området ligger inom befintlig detaljplan (avstyckningsplan) styckningsplan för 

Fritsla stationssamhälle från 1930 och är betecknat som kvartersmark för bostäder 

samt allmän plats, gata med enskilt huvudmannaskap. 

Markanvisningen sker genom direktanvisning till exploatören eftersom det är ett 

lågt bebyggelsetryck vad avser tillskapandet av nya bostäder i Fritsla. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 september 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 september 2023, § 

215/2023, där följande föreslås: 

Markanvisningsavtal avseende Aratorp 5:20 med TPJ Projekt 1 AB godkänns och 

tecknas enligt upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Oscar Brorsson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

TPJ Projekt 1 AB 

_______________ 
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§ 164/2023   Dnr: KS 2022–597 

Svar på motion kartläggning och återskapande av våtmarker 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Marks kommun ställer sig positiv till kartläggning av återskapande av våtmarker. 

Kommunstyrelsen tar fram en kartläggning i arbetet med skogsbruksplanen om 

vilka områden i kommunalt ägd skogsmark som utgör utdikade torvmossar och 

som lämpar sig för att återskapa våtmarker. 

Motionen bifalls delvis i enlighet med kommunfullmäktiges budgetbeslut i juni 2023, 

KF § 120/2023. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Maria Aronsson Dahl (L) och Niclas Svedberg (L) har för den liberala gruppen den 

15 november 2022 lämnat in en motion till kommunfullmäktige där följande beslut 

föreslås:  

• Att kommunen kartlägger vilka områden i kommunalt ägd skogsmark som 

utgör utdikade torvmossar och som lämpar sig för att återskapa våtmarker 

• Att tar fram en handlingsplan för återskapande av våtmarker utifrån 

resultatet av kartläggningen och genomför åtgärderna i den. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 september 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 september 2023, § 

216/2023, där följande föreslås: 

Marks kommun ställer sig positiv till kartläggning av återskapande av våtmarker. 

Kommunstyrelsen tar fram en kartläggning i arbetet med skogsbruksplanen om 

vilka områden i kommunalt ägd skogsmark som utgör utdikade torvmossar och 

som lämpar sig för att återskapa våtmarker. 

Motionen bifalls delvis i enlighet med kommunfullmäktiges budgetbeslut i juni 2023, 

KF § 120/2023. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Miljöstrateg Monica Bergsten redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Motionärerna 

_______________ 
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§ 165/2023   Dnr: KS 2021–20 047 

Tecknande av medfinansieringsavtal 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunen tecknar avtal med Trafikverket enligt framtaget ”Medfinansieringsavtal 

– Planläggning Förbifart Skene, väg 156 i Skene, Marks kommun”. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

 

Reservation  

Arthur Thiry (V) reserverar sig mot beslutet.  

Ärendet 

Kommunen har sedan tidigare fattat beslut om sin avsikt att medfinansiera 

utbyggnad av väg 156 avseende förbifart Skene. Kommunfullmäktige har i beslut 

den 15 juni 2023, § 107, ställt sig bakom att ett genomförandeavtal tecknas med 

Trafikverket avseende medfinansieringen, där syftet är att reglera respektive parts 

åtagande och finansiella ansvar för vägplanen. Avtalet avser planläggning, vilket 

innefattar framtagande av vägplan för alternativ B förbifart Skene. Enligt 

fullmäktiges beslut ges kommunstyrelsen rätt att teckna avtalet, vilket 

kommunstyrelsen nu behöver fatta beslut om.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 13 oktober 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunen tecknar avtal med Trafikverket enligt framtaget ”Medfinansieringsavtal 

– Planläggning Förbifart Skene, väg 156 i Skene, Marks kommun”. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Enhetschef Elin Berg redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M), med instämmande av Tomas Johansson (M), Anders Lilliestam 

(M), Glenn Glansin (SD), Bo Kindström (SD), och Anita Lomander (S), föreslår 

följande: 

Kommunen tecknar avtal med Trafikverket enligt framtaget ”Medfinansieringsavtal 

– Planläggning Förbifart Skene, väg 156 i Skene, Marks kommun”. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Arthur Thiry (V) yrkar avslag till Tomas Ekbergs (M) med fleras förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två förslag; 

Tomas Ekbergs (M) med fleras förslag och Arthur Thirys (V) förslag. Ordföranden 

ställer förslagen mot varandra, och finner att kommunstyrelsen antar Tomas 

Ekbergs (M) med fleras förslag.   

Reservation 

Arthur Thiry (V) reserverar sig mot beslutet. 

Protokollsanteckning, Arthur Thiry (V): 

Vänsterpartiet håller med om att trafiksituationen i Skene måste förbättras. Vi 

anser att det är staten som ska finansiera en ”förbifart Skene”, då kommunala 

medel behövs till så mycket annat. Därför säger vi nej och reserverar oss. 

Beslut skickas till 

Trafikverket 

_______________ 
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§ 166/2023   Dnr: KS 2023–498 

Status för ärende avseende sjöledning i Lygnern 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsen ska få en återrapportering av planeringsförutsättningar i form av 

en sammantagen bild av ÖP, FÖP NV och VA-plan för verksamhetsområden Flohult 

och Dyrenäs samt kringliggande områden. Återrapporteringen ska ske Q1 2024. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om att ansöka om ledningsrätt för kommunala 

ledningar i sjön Lygnern samt i Flohult och Dyrenäs. Information ges om statusen i  

efter att beslut har kommit från Mark- och miljööverdomstolen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 21 september 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 oktober 2023, § 

225/2023, där följande föreslås: 

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsen ska få en återrapportering av planeringsförutsättningar i form av 

en sammantagen bild av ÖP, FÖP NV och VA-plan för verksamhetsområden Flohult 

och Dyrenäs samt kringliggande områden. Återrapporteringen ska ske Q1 2024. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Projektledare Viktor Larsson samt 1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för 

ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 167/2023   Dnr: KS 2023–368 

Yttrande över förslag till reviderad förbundsordning för 

Sjuhärads samordningsförbund 

Kommunstyrelsens beslut 

Yttrandet, daterat den 25 oktober 2023, översänds som kommunens synpunkter på 

förslaget till reviderad förbundsordning för Sjuhärads Samordningsförbund. Det 

upprättade förslaget justeras på så sätt att kommunens synpunkter i tredje stycket 

under 6 § tas bort. 

Ärendet 

Förbundsordningen för Sjuhärads Samordningsförbund behöver anpassas efter 

gällande lagstiftning. Förbundsstyrelsen har därför tagit fram förslag till ändringar. 

Medlemmarna i förbundet har nu fått möjlighet att lämna yttranden innan ett 

formellt förslag om revidering skickas till medlemmarna för gemensamt 

fastställande. Kommunen har möjlighet att lämna synpunkter senast under oktober 

2023. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 september 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 oktober 2023, § 

227/2023, där följande föreslås: 

Yttrandet, daterat den 25 oktober 2023, översänds som kommunens synpunkter på 

förslaget till reviderad förbundsordning för Sjuhärads Samordningsförbund. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Glenn Glansin (SD) föreslår följande ändring: 

Det upprättade förslaget justeras på så sätt att kommunens synpunkter i tredje 

stycket under 6 § tas bort. 

Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall till Glenn Glansins (SD) förslag.  
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Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Glenn Glansins (C) 

ändringsförslag, och finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen i övrigt kan anta arbetsutskottets förslag, 

och finner att så sker.  

Beslut skickas till 

Sjuhärads Samordningsförbund 

_______________ 
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§ 168/2023   Dnr: KS 2022–222 

Återrapportering av uppdraget att ha dialog med Marbo Basket 

samt utreda möjlighet till att nya hallen i Skene blir föreningens 

hemmaarena 

Kommunstyrelsens beslut 

Utredning om Marbo Baskets möjligheter att använda den nya hallen i Skene 

noteras. 

Uppdraget att ha dialog med Marbo Basket anses slutfört. 

Ärendet 

19 december fattade KS beslut om att gå vidare med projektering av de planerade 

idrottslokalerna intill den nya skolan i Skene. I samband med beslutet gavs även ett 

uppdrag till kommundirektören att föra dialog med Marbo Basket avseende en 

eventuell flytt av hemmaarena från Kinnahallen till den nya skolan i Skenes 

idrottshall. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 september 2022. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 4 oktober 2023, § 

228/2023, där följande föreslås: 

Utredning om Marbo Baskets möjligheter att använda den nya hallen i Skene 

noteras. 

Uppdraget att ha dialog med Marbo Basket anses slutfört. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Verksamhetschef Andreas Lybacken redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till  

Kultur- och fritidsnämnden 

 

_______________ 
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§ 169/2023   Dnr: KS 2023–488 

Revidering av Finansiella riktlinjer 

Kommunstyrelsens beslut 

Finansiella riktlinjer för Marks kommunkoncern revideras enligt upprättat förslag. 

Revideringen gäller från och med 2023-12-15. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till ombuden vid extra 

bolagsstämma för Marks Bostads AB, Marks Energi AB och Marks Fastighets AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till styrelsen för Marks 

Bostads AB att instruera ombudet vid extra bolagsstämma för Viskastrand AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Instruktion ges till ombudet vid extra bolagsstämma för Spinnerskan i Mark AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Marks kommun har beslutat införa internbank vilket innebär att koncernens nya lån 

och ev. räntederivat i fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. I 

och med beslutet har det gjorts en översyn av styrdokumentet Finansiella riktlinjer 

där vissa formuleringar har justerats för att överensstämma med det nya 

arbetssättet kring finansfrågorna. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 oktober 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 oktober 2023, § 

241/2023, där följande föreslås: 

Finansiella riktlinjer för Marks kommunkoncern revideras enligt upprättat förslag. 

Revideringen gäller från och med 2023-12-15. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till ombuden vid extra 

bolagsstämma för Marks Bostads AB, Marks Energi AB och Marks Fastighets AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 
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Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till styrelsen för Marks 

Bostads AB att instruera ombudet vid extra bolagsstämma för Viskastrand AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Instruktion ges till ombudet vid extra bolagsstämma för Spinnerskan i Mark AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Tomas Persson redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Finansiella riktlinjer för Marks kommunkoncern revideras enligt upprättat förslag. 

Revideringen gäller från och med 2023-12-15. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till ombuden vid extra 

bolagsstämma för Marks Bostads AB, Marks Energi AB och Marks Fastighets AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till styrelsen för Marks 

Bostads AB att instruera ombudet vid extra bolagsstämma för Viskastrand AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Instruktion ges till ombudet vid extra bolagsstämma för Spinnerskan i Mark AB att 

fastställa det nu av kommunstyrelsen reviderade styrdokumentet Finansiella 

riktlinjer. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Förslaget antas.  

Beslut skickas till 

Spinnerskan i Mark AB 

Marks Bostads AB 

Marks Energi AB 

Marks Fastighets AB 

_______________ 
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§ 170/2023   Dnr: KS 2023–328 

Revidering av Finanspolicy 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Finanspolicy för Marks kommunkoncern revideras enligt upprättat förslag. 

Revideringen gäller från och med 2023-12-15. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till ombuden vid extra 

bolagsstämma för Marks Bostads AB, Marks Energi AB och Marks Fastighets AB att 

fastställa det nu av kommunfullmäktige reviderade styrdokumentet Finanspolicy. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till styrelsen för Marks 

Bostads AB att instruera ombudet vid extra bolagsstämma för Viskastrand AB att 

fastställa det nu av kommunfullmäktige reviderade styrdokumentet Finanspolicy. 

Instruktion ges till ombudet vid extra bolagsstämma för Spinnerskan i Mark AB att 

fastställa det nu av kommunfullmäktige reviderade styrdokumentet Finanspolicy. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Marks kommun har beslutat införa internbank vilket innebär att koncernens nya lån 

och ev. räntederivat i fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. I 

och med beslutet har det gjorts en översyn av styrdokumentet Finanspolicy där 

vissa formuleringar har justerats för att överensstämma med det nya arbetssättet 

kring finansfrågorna. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 oktober 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 oktober 2023, § 

241/2023, där följande föreslås: 

Finanspolicy för Marks kommunkoncern revideras enligt upprättat förslag. 

Revideringen gäller från och med 2023-12-15. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till ombuden vid extra 

bolagsstämma för Marks Bostads AB, Marks Energi AB och Marks Fastighets AB att 

fastställa det nu av kommunfullmäktige reviderade styrdokumentet Finanspolicy. 

Styrelsen i Spinnerskan i Mark AB uppdras att ge instruktion till styrelsen för Marks 

Bostads AB att instruera ombudet vid extra bolagsstämma för Viskastrand AB att 

fastställa det nu av kommunfullmäktige reviderade styrdokumentet Finanspolicy. 

Instruktion ges till ombudet vid extra bolagsstämma för Spinnerskan i Mark AB att 

fastställa det nu av kommunfullmäktige reviderade styrdokumentet Finanspolicy. 
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Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Tomas Persson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Spinnerskan i Mark AB 

Marks Bostads AB 

Marks Energi AB 

Marks Fastighets AB 

 

_______________ 
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§ 171/2023   Dnr: KS 2023–505 

Upplåning inom Marks kommunkoncern 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Låneram 2023 för Marks kommun höjs till 1 920 mnkr. 

Låneram 2024 för Marks kommun höjs till 2 194 mnkr. 

Låneramen för Spinnerskankoncernen sänks samtidigt till 100 mnkr i samband med 

att lånen är överflyttade till Marks kommun. 

Samtliga lån som Marks Bostads AB, Marks Energi AB samt Spinnerskan i Mark AB 

har hos Kommuninvest flyttas till Marks kommun genom ett gäldenärsbyte. 

Gäldenärsbytet genomförs av Kommuninvest och ska ske 2023-12-15. 

Ett mindre lån inom Marks Fastighets AB ska inte flyttas till kommunen, eftersom 

lånet är direkt kopplat till ett leasingavtal. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Marks kommun har genom beslut i kommunfullmäktige 2023-09-21 fattat beslut 

om att införa internbank för Marks kommun och dess helägda bolag. Det innebär i 

sin tur att de lån som idag finns hos bolagen ska flyttas över till kommunen genom 

ett gäldenärsbyte hos långivaren, som är Kommuninvest. Datum för gäldenärsbytet 

har efter dialog med Kommuninvest bestämts till 2023-12-15. 

För att kunna flytta bolagens lån till kommunen måste den aktuella lånevolymen 

rymmas inom Marks kommuns låneram. Av den anledningen höjs kommunens 

låneram för både 2023 och 2024 så att beloppet för respektive år sammanlagt 

motsvarar tidigare beslutad låneram för kommunen med tillägg av 

upplåningsramen för Spinnerskankoncernen. Samtidigt som bolagens lån 

överflyttas till Marks kommun sker en sänkning av låneramen för 

Spinnerskankoncernen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 26 september 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 oktober 2023, § 

243/2023, där följande föreslås: 

Låneram 2023 för Marks kommun höjs till 1 920 mnkr. 

Låneram 2024 för Marks kommun höjs till 2 194 mnkr. 

Låneramen för Spinnerskankoncernen sänks samtidigt till 100 mnkr i samband med 

att lånen är överflyttade till Marks kommun. 
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Samtliga lån som Marks Bostads AB, Marks Energi AB samt Spinnerskan i Mark AB 

har hos Kommuninvest flyttas till Marks kommun genom ett gäldenärsbyte. 

Gäldenärsbytet genomförs av Kommuninvest och ska ske 2023-12-15. 

Ett mindre lån inom Marks Fastighets AB ska inte flyttas till kommunen, eftersom 

lånet är direkt kopplat till ett leasingavtal. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Tomas Persson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Spinnerskan i Mark AB 

Marks Bostads AB 

Marks Energi AB 

Marks Fastighets AB 

 

_______________   
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§ 172/2023   Dnr: KS 2023–465 

Planeringsförutsättningar för Budget 2025–2028 

Kommunstyrelsens beslut 

Planeringsförutsättningar för Budget 2025–2028 fastställs.  

Ärendet 

Från och med Budget 2024–2027 arbetar kommunkoncernen med en ny 

budgetprocess. Starten på budgetprocessen är att kommunstyrelsen beslutar om 

planeringsförutsättningar. Planeringsförutsättningarna innehåller den politiska 

inriktningen i form av bland annat vision, kommungemensamma mål och 

styrdokument. De innehåller också ekonomiska förutsättningar för budgetarbetet 

samt tidsplan. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 september 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 oktober 2023, § 

245/2023, där följande föreslås: 

Planeringsförutsättningar för Budget 2025–2028 fastställs.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser 

_______________ 
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§ 173/2023   Dnr: KS 2023–323 

Nämndplan 2024–2025 Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

Riskanalysen till internkontrollplan 2024 fastställs. 

Nämndplan 2024–2025 för kommunstyrelsen fastställs med följande ändringar: 

Följande text på sidan 15 tas bort: För att skapa en budget i balans har 

personalkostnaderna räknats ner med 4,75 procent motsvarande 4,3   

mnkr eller ca 6 tjänster. Detta beräknas motsvara minskade personalkostnader i 

samband med frånvaro och vakanser vid personalomsättning.   

Resterande gap mellan beräknad kostnad och beslutad ram täcks av det tillskott av 

budgetmedel som kommunfullmäktige tillskjutit för 2024. Det innebär att av de 

utökade resurserna har endast 4 mnkr kunnat läggas till IT-verksamheten för att 

höja kommunens IT-säkerhet.  

Och ersätts med följande text: Utifrån de senaste ekonomiska rapporterna under 

hösten 2023 så fortsätter svensk ekonomi att drabbas hårt.  

Sverige har också gått från att betraktas som ett legitimt mål för terrorattentat till 

att betraktas som ett prioriterat mål och terrornivån har höjts till en 4.  

Utifrån detta så vill kommunstyrelsen att förvaltningsorganisationen återkommer 

med en fördjupad analys och förslag till åtgärdsplan som fortsatt behöver vidtas 

vad avser informationshantering och risken för integritetsintrång. 

På de ställen där ”Bästa Mark” förekommer ska det bytas ut till ”Mark”.  

Nämndplan 2024–2025 för kommunstyrelsen fastställs med följande tillägg: 

- Att nämnder och styrelser inte samarbetar på ett ändamålsenligt sätt  

- Att förvaltningarna inte har rutin för hantering av statsbidrag  

Ärendet 

Kommunfullmäktiges budget är det övergripande dokumentet som anger 

kommunens inriktning och viktigaste prioriteringar. I nämndplanen tydliggörs 

nämndens planering för genomförandet av fullmäktiges uppdrag. Nämndplanen 

utgör den politiska beställningen till förvaltningschefen (kommundirektören). 

Utifrån nämndplanen fastställer sedan kommundirektören i en verksamhetsplan hur 

de politiska besluten i kommunstyrelsens nämndplan ska verkställas. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 27 september 2023.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har fått information i ärendet den 6 september 

2023 § 207/2023, 13 september 2023 § 211/2023, 20 september 2023 § 222/2023 

samt 4 oktober 2023 § 231/2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 oktober 2023, § 

246/2023, där följande föreslås: 

Riskanalysen till internkontrollplan 2024 fastställs. 

Nämndplan 2024–2025 för kommunstyrelsen fastställs.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson samt biträdande kommundirektör 

Karin Hydén redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Ulf Dahlberg (S) föreslår följande ändring i Nämndplan 2024–2025 för 

kommunstyrelsen: 

Texten på sidan 15 tas bort: För att skapa en budget i balans har 

personalkostnaderna räknats ner med 4,75 procent motsvarande 4,3   

mnkr eller ca 6 tjänster. Detta beräknas motsvara minskade personalkostnader i 

samband med frånvaro och vakanser vid personalomsättning.   

Resterande gap mellan beräknad kostnad och beslutad ram täcks av det tillskott av 

budgetmedel som kommunfullmäktige tillskjutit för 2024. Det innebär att av de 

utökade resurserna har endast 4 mnkr kunnat läggas till IT-verksamheten för att 

höja kommunens IT-säkerhet.  

Och ersätts med följande text: Utifrån de senaste ekonomiska rapporterna under 

hösten 2023 så fortsätter svensk ekonomi att drabbas hårt.  

Sverige har också gått från att betraktas som ett legitimt mål för terrorattentat till 

att betraktas som ett prioriterat mål och terrornivån har höjts till en 4.  

Utifrån detta så vill kommunstyrelsen att förvaltningsorganisationen återkommer 

med en fördjupad analys och förslag till åtgärdsplan som fortsatt behöver vidtas 

vad avser informationshantering och risken för integritetsintrång. 

Ulf Dahlberg (S) föreslår följande tillägg i Nämndplan 2024–2025 för 

kommunstyrelsen: 

- Att nämnder och styrelser inte samarbetar på ett ändamålsenligt sätt  

- Att förvaltningarna inte har rutin för hantering av statsbidrag  
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Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande ändring i Nämndplan 2024–2025 för 

kommunstyrelsen: 

På de ställen där ”Bästa Mark” förekommer ska det bytas ut till ”Mark”.  

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Ulf Dahlbergs (S) 

ändringsförslag, och finner att så sker.  

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

ändringsförslag, och finner att så sker. 

Beslutsgång 3 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen i övrigt kan anta arbetsutskottets förslag, 

och finner att så sker.  

Beslutsgång 4 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Ulf Dahlbergs (S) tilläggsförslag, 

och finner att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________ 
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§ 174/2023   Dnr: KS 2023–13 

Månadsrapport till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras.  

Kommunstyrelsen bjuder in barn- och utbildningsnämndens presidium till 

kommunstyrelsens sammanträde i november för att redogöra kring barn- och 

utbildningsförvaltningens arbete med återbruk av möbler.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen ges varje månad, som inte sammanfaller med behandling av 

ordinarie uppföljningar, en presentation av kommunens ekonomiska utveckling, 

koncernens finansiella ställning och en uppföljning av pågående större 

investeringsprojekt. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Malin Johnsson redogör för budgetuppföljning för Marks kommun per 30 

september 2023.  

Projektledare Stefan Gabrielsson redogör kring arbetet med byggnation av ny skola 

och förskola i Skene. De båda projekten håller tidsplanen.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Informationen noteras.  

Kommunstyrelsen bjuder in barn- och utbildningsnämndens presidium till 

kommunstyrelsens sammanträde i november för att redogöra kring barn- och 

utbildningsförvaltningens arbete med återbruk av möbler.  

Förslaget antas.  

__________________ 
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§ 175/2023   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om att den 17 oktober 

2023 befann hon sig i Bryssel för studiebesök, tillsammans med 

kommunchefsgruppen Sjuhärad, samtidigt som ett terrordåd dödade två svenskar. 

Kommundirektören åkte tillbaka till Sverige en dag tidigare än planerat. 

Den 12 oktober 2023 deltog kommundirektören tillsammans med kommunalråd Ulf 

Dahlberg på Västra Götalandsregionens BHU-dag (regionstyrelsens beredning för 

hållbar utveckling) som hade fokus på kompetensförsörjning, elförsörjning och 

strategisk infrastrukturutveckling. 

Den 23 oktober 2023 var det finansråd för Marks kommunkoncern. Riksbankschef 

Erik Thedéen utfärdar en varning om en mer utdragen räntetopp.  

Den 24 oktober 2023 var det trygghets- och säkerhetsråd, där läget i Marks 

kommun diskuterades. Det är ett tätt samarbete mellan kommunens förvaltningar 

och polis, räddningstjänst samt civilsamhälle. 

I kommunorganisationen genomförs just nu medarbetarsamtal enligt årshjulet. Det 

är även fokus på den organisatoriska och sociala arbetsmiljön, där kommunens 

medarbetare har svarat på en enkät, så kallad OSA-kollen.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________   
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§ 176/2023 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisningen av delegationsbeslut godkänns. 

Delegationsbeslut Delegat  Datum Diarienummer 

Bidrag till Borås 

nämndemannaförening 2023 

Kommunstyrelsens 

ordförande 

2023-09-18 KS 2023-467-2 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-09-20 KS 2023-303-2 

Överenskommelse 

ledningsrättsåtgärd 

Exploateringsingenjör 2023-09-25 KS 2023-501-1 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-09-25 KS 2023-185-2 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-09-25 KS 2023-92-5 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-09-25 KS 2020-388 255-2 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-09-25 KS 2023-223-2 

Yttrande till mark- och 

miljödomstolen i mål F 929–23 

gällande ledningsrätt för 

elektronisk kommunikation samt 

vatten- och avloppsledningar på 

fastigheten Bonared 1:50 

Kommunstyrelsens 

ordförande 

2023-09-26 KS 2023-460-4 

Undertecknat delegationsbeslut, 

Älekulla Livs 

Näringslivschef 2023-09-28 KS 2023-19-3 

Uppsägning av arrende Exploateringsingenjör 2023-09-28 KS 2023-354-2 

Anskaffning leasingfordon Förvaltningschef 2023-09-29 KS 2023-5-7 

Avvisning av medborgarförslag 

om hastighetsbegränsning 

Strömma 

Kommunsekreterare 2023-10-03 KS 2023-10-86 

Servitut Exploateringsingenjör 2023-10-05 KS 2023-428-2 

Servitut Exploateringsingenjör 2023-10-05 KS 2023-524-1 

Fullmakt att representera 

kommunen som fastighetsägare 

hos Lantmäteriet 

Kommundirektör  2023-10-10 KS 2023-504-1 

 

_______________   
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§ 177/2023 

Redovisning av meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av meddelanden godkänns 

A) Protokoll Marks Energi AB 

B) Protokoll Spinnerskan i Mark AB 

C) Protokoll Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 2023-09-01 

D) Protokoll Förbundsstyrelsen för Sjuhärads Samordningsförbund 2023-09-13 

E) Sjuhärads samordningsförbund - Delårsrapport januari-augusti 2023 

F) Mötesanteckningar - Politisk referensgrupp projekt Skene Närsjukhus 2023-

09-06 

G) KF § 141/2023 Entledigande och fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen 

(L) 

H) KF § 148/2023 Entledigande och fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen 

(C) 

I) KF § 149/2023 Entledigande av ersättare i kommunstyrelsen (MP) 

J) SN § 99 Överenskommelse om servicenivåer (SLA) 

K) ON § 78 Överenskommelse om servicenivåer (SLA) 

L) Protokollsutdrag från styrelsen för Regionhälsans sammanträde den 21 

september 2023 - Svar på skrivelse 

M) Informationsbrev om ny organisation för VästKom 

N) Skrivelse från Fremia och Famna - Värdesäkra ersättningen till idéburna och 

andra fristående verksamheter, samt till civilsamhället. 

_______________ 


